
VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Investigation ReportDistrict/Zone: Vermilion Police

278  ROXBORO RDAddress:

04/22/2025 At: 08:52:43

Incident Date and Time
Beat/Area:

From: 04/22/2025 At: 08:52:43
Bus/Common:

08:52:43At:To: 04/22/2025VERMILION, OH 44089

Date:

Incident Location Report Information

Location Type:
Report Type:

Incident Origin Incident Characteristics

How Received: 911 Rpt. Officer: CHRAPCZYNSKI, BENJAMIN
Received From: 08:52:43 Thru: 10:54:12 Elapsed Time: 121 minutes Shift:
Entered By: FRISKY, MICHAEL Lighting:
Entry Date: 4/22/2025 At: 10:54:15 Weather:
Dispatched Nature: DISTURBANCE Citations:

Cargo Theft RelatedWeapons Involved

Caller Information

Last Name: BOHLAND Address: 278  ROXBORO RD
First Name: LUKE VERMILION, OH 44089
Middle Name: ALLEN Phone: 4404442151

Approval Information

Officer: Date: At:

Responders and Times

Responder ID Dispatched Enroute At Scene Cleared Other Total Reporting Officer
CHANDLER, KINZIE NYKOLE No08:56:57 08:58:59 10:29:17 91

CHRAPCZYNSKI, BENJAMIN A Yes08:54:55 08:54:55 08:55:53 10:36:23 102

GRAHAM, JIM No09:38:11 09:38:28 09:45:24 10:36:23 58

HOLMES, SCOTT No09:38:19 09:38:29 09:45:24 10:36:23 58

SHUPE, DAN No08:56:48 08:58:01 10:36:23 98

Clearances Exceptional Clearances
TimeDate Type Date Type Disposition

04/22/2025 1000 Cleared By Arrest - Adult Arrest

Offenses

DescriptionOffense Code Level of Degree StatusNo.
Hate/BiasLarceny TypeUCR Code

2903.21 Misdemeanor 11 CommittedAggravated Menacing

13C

Type of Criminal Activity
1: 2: 3:

Suspected of Using
1: 2: 3:

Type of Weapon/Force Used
1: 2: 3:
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Location Type
Primary: Secondary:
Premises Entered: Premises Occupied

Method of Entry

Entry
Exit

1: 2: 3:
3:2:1:

Not Applicable

Breaking and Entering

Motor Vehicle Theft

Method Of Operation
4: 5:1: 2: 3:

Gangs
1: 2:

2921.31 Misdemeanor 22 CommittedObstructing Official Business

90Z

Type of Criminal Activity
1: 2: 3:

Suspected of Using
1: 2: 3:

Type of Weapon/Force Used
1: 2: 3:

Location Type
Primary: Secondary:
Premises Entered: Premises Occupied

Method of Entry

Entry
Exit

1: 2: 3:
3:2:1:

Not Applicable

Breaking and Entering

Motor Vehicle Theft

Method Of Operation
4: 5:1: 2: 3:

Gangs
1: 2:

Involved Parties
Person is a Complainant Juvenile at time of incidentPerson Type:

Resident Status:

ARRESTED ADULT:  1
Name: Birth Date:

Redacted

BOHLAND, WILLIAM A

SSN/ID:

Address:
VC258043

08/31/2005
278  ROXBORO RD VERMILION, OH 44089

19

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:
08/2023

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

440.444.2152Phone:

Expiration: 508 508
210 210

BRO U
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Demographics
WhiteRace:

N/A
NASex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality:Religion:

Gang:

Charges

CountsIssue DateCode Description DateCharge No. Bond
2903.21 Aggravated Menacing 04/22/2025 04/22/2025 10.00

2921.31 Obstructing Official Business 04/22/2025 04/22/2025 10.00

Person is a Complainant Juvenile at time of incidentPerson Type:

Resident Status:

COMPLAINANT:  1
Name: Birth Date:

Redacted

BOHLAND, LUKE ALLEN

SSN/ID:

Address:
UT620241

06/12/2002
278  ROXBORO RD VERMILION, OH 44089

22

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

440.444.2151Phone:

Expiration: 507 507
223 223

BRO BLU
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
WhiteRace:

N/A
MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality:Religion:

Gang:

Person is a Complainant Juvenile at time of incidentPerson Type:

Resident Status:

OTHER INVOLVED:  1
Name: Birth Date:

Redacted

LAYBERGER, KIRK D

SSN/ID:

Address:
RP687895

10/20/1963
273  Roxboro Rd Vermilion, OH 44089

61

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:
10/2017

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

440.222.3985Phone:

Expiration: 506 506
125 125

Bro Bro
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
White
Unknown

Race:
N/A
MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality:Religion:

Gang:
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Person is a Complainant Juvenile at time of incident

Resident

Person Type:

Resident Status:

OTHER INVOLVED:  2
Name: Birth Date:

Redacted

SCHAAL, STEVEN A

SSN/ID:

Address:
08/20/1985

50  BROOKLYN HTS  MONROEVILLE, OH 44847
39

Driver Lic. No.:

Age:

State/Prov:

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

440.420.8804Phone:

Expiration: 504 504
153 153

BRO BRO
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
WhiteRace:

N/A
MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality: United StatesReligion:

Gang:

Person is a Complainant Juvenile at time of incident

Resident

Person Type:

Resident Status:

OTHER INVOLVED:  3
Name: Birth Date:

Redacted

GLASS, ABIGAIL

SSN/ID:

Address:
VM423953

01/22/2004
15007  DARROW RD VERMILION, OH

21

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

440.382.4347Phone:

Expiration:
0 0

BLN U
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
WhiteRace:

N/A
FemaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality: United StatesReligion:

Gang:

Person is a Complainant Juvenile at time of incident

Resident

Person Type:

Resident Status:

OTHER INVOLVED:  4
Name: Birth Date:

Redacted

BOHLAND, DAVID A

SSN/ID:

Address:
RT768780

06/01/1966
278  ROXBORO RD VERMILION, OH 44089

58

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:
06/2018

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

440.541.2938Phone:

Expiration: 509 509
165 165

BRO BLU
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Demographics
WhiteRace:

N/A
MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality: United StatesReligion:

Gang:

Person is a Complainant Juvenile at time of incident

Resident

Person Type:

Resident Status:

OTHER INVOLVED:  5
Name: Birth Date:

Redacted

WOODS, DAVID CECIL

SSN/ID:

Address:
VA620003

09/08/2004
330 E 48TH ST LORAIN, OH 440525557

20

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:
09/2025

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

(O)Phone:

Expiration: 511 511
180 180

BRO BLU
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
WhiteRace:MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality: United StatesReligion:

Gang:

Person is a Complainant Juvenile at time of incident

Resident

Person Type:

Resident Status:

VICTIM:  1
Name: Birth Date:

Redacted

SEELEY, VICTOR

SSN/ID:

Address:
12/12/1976

829 E DARTMOOR AVE SEVEN HILLS, OH 44131
BB

Driver Lic. No.:

Age:

State/Prov:

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

330.607.5163Phone:

Expiration: 600 600
200 200

BRO GRN
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
WhiteRace:

N/A
MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality: United StatesReligion:

Gang:
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Person is a Complainant Juvenile at time of incidentPerson Type:

Resident Status:

WITNESS:  1
Name: Birth Date:

Redacted

LAYBERGER, RORY A

SSN/ID:

Address:
RQ021805

12/16/1961
273  ROXBORO RD VERMILION, OH 44089

63

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:
12/2000

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

(O)Phone:

Expiration: 508 508
167 167

BLK BLU
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
WhiteRace:MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality:Religion:

Gang:

Person is a Complainant Juvenile at time of incidentPerson Type:

Resident Status:

WITNESS:  2
Name: Birth Date:

Redacted

WOODS, DAVID ALLEN

SSN/ID:

Address:
RU882461

01/30/1973
4649  TOLEDO AVE LORAIN, OH 440553059

52

Driver Lic. No.:

Age:

OhioState/Prov:
01/2032

Deceased Date:

Sex Offender: No

Injuries
No Injury Apparent Broken Bones Possible Internal Severe Laceration Loss Of Teeth
Unconsciousness Other Major Injury Apparent Minor Injury Fatal Unknown

Place Of Birth:
University/College Use

Non-AffiliatedStaffStudent Faculty

(O)Phone:

Expiration: 511 511
220 220

BRO BRO
Height From: Height To:
Weight From: Weight To:

Hair Color: Eye Color:

Demographics
WhiteRace:MaleSex:

Ethnicity:Marital Status:
Nationality:Religion:

Gang:

Properties
Property Type: Chemicals

PIN: VPD-25-000395-001
Drug:

Unit of Measure:
Model:

Quantity:
Style:

Property Value:
Year: 1.00

Serial No./VIN:

Color:
Notes:

Color 2:
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Status NCIC
Date: 04/22/2025 Number:
Owner: Date:
Address: Status: N/A

Cancelled/Cleared Date:

Collection Information
Location: 278 ROXBORO RD VERMILION Ohio 44089Collected By:
Latitude:Date:
Longitude:At:

Property Activity
Time Agency QuantityDate Activity Value

Offense Relationship
DescriptionCode

Involved Party Relationship
Involved PartyPerson Type

Reporting Officer Signature: Signed Date:

Approving Officer Signature: Signed Date:
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Narratives Subject:

Type Date Time Author Approving Officer
Initial Narrative 04/22/2025 CHRAPCZYNSKI, BENJAMIN A0852

Units were dispatched to 278 Roxboro Road for a disturbance.  Upon arrival, I separated all 
parties involved to investigate the incident. After investigation, it was determined a male subject 
made threats of serious physical harm to another male and obstructed Officer's official 
business while on scene. The male subject was arrested, transported to VPD, and processed at 
VPD. An aggravated menacing and obstruction charge were constructed, and served to the 
arrested male subject. Several parties on scene claimed a fight broke out, injuries were 
reported, and was possibly captured on a construction crew members vehicle. Investigation 
ongoing.   
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Narratives Subject: Dispatch Log

Type Date Time Author Approving Officer
Dispatch Log 04/22/2025 FRISKY, MICHAEL0856 HOLMES, SCOTT

04/22/2025 08:56:23 - CALLER ADVISED ARGUEMENT WITH CONSTRUCTION CREW / NEIGHBOR HAS FIREARM OUT
04/22/2025 08:57:34 - SUBJECTS PHISICALLY FIGHTING / ONE SUBJECT HAS A SHOVEL
04/22/2025 09:19:03 - LIFECARE UNAVAILABLE / VTFD REQUESTED FOR MUTUAL AID / VFD TONED
04/22/2025 09:44:58 - 470- ONE MALE 26
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
Detailed

MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Narratives Subject: Disturbance

Type Date Time Author Approving Officer
Supplement 04/22/2025 SHUPE, DAN1127 HOLMES, SCOTT

     I was dispatched to 278 Roxboro for a disturbance with a gun involved.  Once on scene, the 
parties were separated. Myself, Ptl. K. Chandler and Ptl. Chrapczynski began to investigate the 
disturbance by gathering information. I first spoke with Mr. Schaal, a construction worker. Mr. 
Schaal stated he heard some commotion and looked down the street where a fight had broken 
out. He stated he went down there to break up the fight and he threw his shovel down before 
attempting to separate people. He stated he got knocked down somehow and fell awkwardly 
and jammed his hand into the ground. He showed me his hand which had swollen up 
significantly. He stated he did not know why the fight started. Pictures of his hand were taken at 
the scene. 

     I then spoke with Mr. Seeley, who stated he is the Job superintendent. He stated he arrived 
on scene immediately after the fight happened. He advised he got out of his truck and was 
trying to figure out what exactly happened. He stated, "the fat kid with red shorts" ( later 
identified as William Bohland) looked at him and stated he was going inside to get his twenty 
gauge and shoot every fucking person out here.   Mr. Seeley expressed his concern about 
keeping his crew safe while they finish the job. Mr. Seeley stated the semi driver that was parked 
in front of the Bohland residence has video of the incident and will get us the video as soon as 
he can. Mr. Seeley then transported Mr. Schaal to urgent care for treatment of his hand injury.

     I then spoke with the neighbor across the street, Mr. Layberger, who advised Luke Bohland 
and William Bohland came out of their house "Running their mouths" to the construction 
workers. Mr. Layberger stated he went into the street and William came up to him and "swung". 
He stated he blocked the punch and returned a punch hitting William in self-defense. He stated 
they went to the ground and then the fight broke up. He stated his leg fell off during the 
struggle, Layberger has an amputated leg and uses a prosthetic leg, but he was okay. He stated 
William was yelling he was going to get his twenty gauge and shoot everyone in the face. I asked 
if there were any guns seen or involved, and he stated no. 

     While Ptl. K. Chandler and I were gathering information, it was learned that Mr. David Bohland 
(William and Luke's father) was on his way to the scene. He arrived on scene and was observed 
to be agitated and aggressive. He walked up to the two of us yelling and demanding we arrest 
the construction crew for hitting his son (Luke). We advised that we were still gathering 
information and that the incident was still under investigation. David then pointed at us, yelling 
that he was going to "handle this himself". He then turned toward the construction crew and 
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551

Investigation Report
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MENACING - Menacing
Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

started to walk in their direction. I then went to stop David and prevent him from starting a 
confrontation with the construction crew while the investigation was taking place. William then 
stepped in front of me with his back toward me and his arms out wide, blocking my path 
towards David. I tried to go around William, and he moved his position and pushed back causing 
some resistance from me getting around him. I then pushed William in the back to move him 
away from in front of me. David then turned towards me and began screaming that I had just 
assaulted his son, making the scene that much more chaotic. William and David then demanded 
a supervisor to report to the scene.  I then requested Det. Sgt. Holmes and Captain Graham to 
report to the scene. It was at this point we arrested William for Aggravated Menacing and 
Obstructing Official Business and removed him from the scene. Ptl. Chrapczynski transported 
William to the Vermilion Police station. David continued to rant and yell at me and the crew. Det. 
Sgt. Holmes arrived along with Captain Graham and were able to  settled David down. I 
continued to get written statements from those we knew were involved along with witnesses not 
directly involved. I was then advised to report to the police department to assist Ptl. 
Chrapczynski with the arrestee.

     I completed an affidavit for Obstructing Official Business (M2) for William Bohland for his 
actions at the scene in obstructing the investigation and hindering my duties in maintaining 
order at the scene. 
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VERMILION POLICE DEPARTMENT
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Narratives Subject: Supplement - William's Statement

Type Date Time Author Approving Officer
Supplement 04/22/2025 CHANDLER, KINZIE NYKOLE1132 HOLMES, SCOTT

     On 04/22/25 at approximately 9:00 AM, Ptl. Chrapczynski, Det. Shupe, and myself responded 
to 278 Roxboro Road for the report of an active physical altercation between residents and a 
construction crew involving a shovel and a possible firearm. I originally attempted to drive North 
down Roxboro Rd. from Berkley Rd., but access was obstructed by multiple construction vehicles 
that were actively digging up the roadway. I then turned around and approached the residence 
from Edgewater Dr. Upon my arrival, I observed a red sedan (belonging to William Bohland) 
facing Northbound in the roadway in front of 278. There were approximately 20 construction 
workers on scene, most of whom were still working and running equipment. 

     I made contact with William Bohland and the caller, identified as Luke Bohland, in the front 
yard of 278. The following is a summary of William's sequence of events.  William stated that the 
issues with the construction crew began yesterday when they parked a truck in a neighbor's 
driveway. The house was vacant at the time and William is friends with the owners. He advised 
the homeowner's have given William permission to park his own vehicle in the driveway. 
Yesterday, William approached the construction truck and advised them that they were not 
allowed to park there and they needed to move the vehicle. William stated that the worker then 
said that he would fill the driveway with rocks. That altercation ended there. Today, William 
stated that a construction truck was parked blocking his driveway, causing Luke to have to push 
their golf cart to the other side of the driveway in order to get his vehicle out. William then 
began to make comments to the driver of the construction truck. William stated that he told 
Luke they weren't allowed to block their driveway and they needed to move. William then stated 
that while walking across the street, he was next to the truck and yelled "Right they're supposed 
to move, right!". He then walked across the street to his vehicle that was parked in the neighbors 
driveway.
      While walking, William stated that multiple workers began to shout at him and told him not 
to be a "Dick." William then got into his vehicle, pulled out of the driveway, and began driving 
Northbound on Roxboro Rd. His girlfriend, identified as Abigail Glass, was also in the vehicle.   
William stated that his neighbor, identifed as Kirk Layberger, yelled toward the vehicle, "Take 
your hoe ass tramp to work!", to which William replied, "At least she has a job, you welfare 
recipient!". William stated that he then observed Kirk run up behind his vehicle.  William got out 
of the vehicle and the two "Had some words". William stated he did not recall what exactly was 
said. He stated Kirk then punched him in his face, so William started "laying into him". He stated 
Kirk caused his glasses to fall off and get scratched. William stated that the construction workers 
made multiple threats to him. When asked what the threats were specifically he stated that he 
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did not remember. William also stated that he could not see well because he was pepper 
sprayed by Glass during this altercation. At this time during William giving me his verbal 
statement, EMS arrived on scene. The interview was then put on pause so William and Luke 
could be checked out by Emergency Medical Personnel. I was unable to get more details due to 
another verbal altercation that led to William being arrested.
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VERMILION POLICE DEPARTMENT

INCD#: VPD-25-000395        CFS#: 25-009551
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Printed On: 04/23/2025  2:56 PM

Narratives Subject: Disturbance

Type Date Time Author Approving Officer
Narrative 04/22/2025 CHRAPCZYNSKI, BENJAMIN A1403

   Units were dispatched to 278 Roxboro Road for a menacing complaint. Upon my arrival, I 
was told there was a fight by a construction crew member. It should be noted that there is 
heavy construction going on at Roxboro Rd. I was pointed in the direction to the fight, and I 
observed three parties that I know reside at 278 Roxboro Rd. shouting at construction workers. 
They were Luke Bohland, William Bohland, and Abigail Glass. I separated all parties involved 
to investigate the incident. I inquired with Luke were the firearm is. Luke pointed at a male 
subject, later identified as Kirk Layberger, and stated he had it. Luke stated that Kirk had the 
firearm out on his property, and walked out into the street. Luke stated that Kirk threatened us. 
Kirk was near Luke and I and stated he was a liar. I continued the conversation with Luke near 
the previously mentioned residence. 

   I inquired with Luke on what happened. Luke stated he came outside of his residence to take 
William's girlfriend (Abigail) to work. Luke stated he was moving their golf cart because the 
construction crew was blocking their driveway. Luke stated he was pushing the golf cart out of 
the way because the battery was dead. Luke stated that his little brother (William) came out of 
the residence and walked across the street. I noticed injuries on Luke's face and asked if he 
was hit during the incident. Luke stated that he'd get to that part later. Luke stated he was 
pushing the golf cart because it was behind his vehicle. Luke stated that William walked up to 
him, and said that he was going to drive Abigail to work. Luke stated he didn't know that 
William was driving Abigail to work. While Luke was moving the golf cart, Luke heard William 
say "They shouldn't be blocking our driveway". Luke stated that approximately seven different 
guys and trailed off. 

   William walked over to Luke and I, and I noticed that William appeared to be in pain. I asked 
William what was wrong. William stated that he was accidentally sprayed with pepper spray by 
Abigail. William stated he was going inside the residence to rinse his face, and cleared the 
area. While I was waiting for William to be assisted in the residence by Abigail, I heard Det. 
Shupe radio to dispatch to send EMS to the area. Luke stated after Wlliam's comment to the 
construction crew, he heard the construction crew get "mouthy". Luke stated that William 
started to get loud. Luke told William to get in his vehicle. Luke stated that he heard his 
neighbor, Kirk, yell at William and threatened him. Luke stated that Kirk walked out with a gun. I 
asked Luke what firearm Kirk had out. Luke stated a rifle. I asked Luke if Kirk pointed the rifle 
at him. Luke stated no, but pointed the rifle at William and was walking close to William.

   Luke stated they all (the approximately seven people mentioned earlier) surrounded William. 
Luke stated he told the people to stop surrounding William and to "fucking" go away. Luke 
stated that William backed out of the residence and started to travel northbound on Roxboro 
Rd. Luke stated that the seven people started to curse at William, and William stopped his 
vehicle. Luke stated that William said "What the fuck is your problem". Luke stated that William 
said "Move your fucking vehicles, and let us get the fuck out of here". Luke stated that the 
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seven people surrounded William. Luke stated that he observed Kirk put his hands on William. 
Luke stated that Kirk pushed and punched William. Luke stated that William punched Kirk. 
Luke stated that the construction crew "jumped" him and William. I asked Luke if Kirk punched 
first. Luke stated yes. Luke stated that he a observed a construction crew member approach 
the altercation with William, and got involved. 

   Luke stated he punched a guy in the face and started to choke him out. I asked Luke if he 
knew who he choked out. Luke stated he didn't remember. Luke stated the fight started, and he 
told the VPD dispatch via his cell phone and dropped the phone. Luke stated he went over to 
the fight, punched a guy in the head, and pushed him back. Luke stated punched another guy 
and pushed him off of William. Luke pointed to the road in front of his residence, and stated he 
got dragged over southbound on Roxboro Rd. Luke stated he got struck on the head with a 
shovel, and told me to feel it. I could feel slight swelling on top of his head. Luke asked if EMS 
was enroute, and I advised they were. Luke stated he understood. Luke stated he was brawling 
with approximately two people and was hit with a flat squared shovel. I inquired with Luke if he 
threatened at any point to take any firarms out. Luke stated after Kirk had his gun out in the 
open, he threatened with his guns. I asked Luke if Kirk exited his property with his firearm. Luke 
stated yes, Kirk was standing in the middle of Roxboro Rd. with the firearm. Luke stated that 
Kirk told Luke that these people (construction crew) are my family, you (Luke) can't "fuck" with 
them.  

   Luke stated the he doesn't give a "shit", the construction crew is not moving because he was 
trying to leave the residence. Luke stated that's what happened before VPD arrived on scene. 
Luke stated that he's not going to lie, and had someone on the ground like this. Luke put his 
hand on his throat to show me what he did to the subject. Luke stated the unknown subject 
would not get off of him. William approached me and said he needed EMS for the pepper spray 
exposure. I advised William that EMS was enroute. I additionally advised William to keep 
running water on his eyes to flush the contamination. William cleared the area shortly after I 
advised William what to do. I asked Luke what kind of pepper spray was used. Luke stated he 
wasn't sure and moved William's vehicle on the property. While Luke was moving the vehicle, I 
approached Kirk to interview him

   I asked Kirk if he had a firearm at any point during the incident. Kirk stated that his firearm 
has been laying on his car seat since yesterday. I asked Kirk if he pointed the firearm at 
anybody. Kirk stated no. Kirk stated if they (Bohland's) were going to bring a gun out, they 
(Bohland's) better have one on them. Kirk stated to the Bohland's if a gun was pulled out, he 
was going to drop them. Kirk stated that no one brandished a firearm. Kirk stated that it all 
started over a "stupid" golf cart. Kirk stated the construction crew has been on Roxboro Rd. 
since 8 AM. Kirk stated that Luke came outside the residence and started to run his mouth at 
the construction crew. Kirk stated Luke got into it (with the construction crew), and William got 
out of his vehicle. Kirk stated William swung at him and his artificial leg came off. Kirk stated 
William started to "pound" on him. I asked Kirk if he had any marks on him. Kirk stated he was 
not sure. I asked Kirk what happened today.
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   Kirk stated he was talking with someone in front of his residence (273 Roxboro Rd.), and saw 
Luke messing with the golf cart. Kirk stated he observed William running his mouth at the 
construction crew. Kirk stated that William tried to drive away in his vehicle, and was heading 
northbound on Roxboro Rd. Kirk stated he observed William stop the vehicle, and observed 
William running his mouth from his vehicle. Kirk told William not to block the road. Kirk stated 
that William looked mad, exited the vehicle, ripped his shirt off, and swung at him. Kirk stated 
he swung back. Kirk stated his punch connected with William. Kirk stated that William fell 
down, and William grabbed at his artificial leg. Kirk stated this happened right before William 
threatened to rip his artificial leg off and beat him with it. I asked Kirk who swung first. Kirk 
stated William swung first. Kirk stated he blocked William's punch, and swung back at William. 
Kirk stated that William got him to the ground, and William started to strike him in the head. 
Kirk stated that the construction crew got William off of him. Kirk stated none of this would have 
happened if Luke and William weren't running their mouths. Kirk stated he did not wish to press 
charges, but would if the Bohland's pursued charges. I had Kirk fill out a voluntary witness 
statement, and the statement matched what Kirk told me during the interview. While I was 
gathering information from Kirk, William approached me.

   William stated he was not giving the construction crew their shovel back. I observed William 
walked away after that comment. I observed a male subject standing near Kirk, and I asked the 
male if he observed what happened. The male subject identified himself as Rory Layberger. 
Rory stated he is Kirk's brother, and saw what happened. I inquired with Rory on what he 
observed. Rory stated he was standing near 273 Roxboro Rd. during the incident. Rory stated 
he saw two guys exit 278 Roxboro Rd and walk towards the road. . I asked Rory if it was the 
Bohland's that exited the residence. Rory stated yes. Rory stated it was all "hell" and high 
water, and there was fighting. I asked Rory if Kirk had his weapon out at any point during the 
incident. Rory stated no. Rory stated that all he knows is this started over one guy parking in 
the driveway. Rory stated that word's got exchanged, and the Bohland's started all of it. I asked 
Rory who he observed throw the first punch. I observed Rory point towards William, and Rory 
stated the heavier set boy did. Rory pointed towards Luke, and Rory said he did too. Rory 
stated the construction crew didn't do "shit", they were trying to do their job. I asked Rory again 
if he saw Kirk draw a weapon. Rory stated he didn't see "shit". Rory stated he just saw a fight. I 
had Rory complete a voluntary witness statement, and the statement matched what Rory told 
me during the interview. While I was interviewing Rory, Luke approached me and stated he 
was feeling faint. I observed Luke point at the construction crew, and Luke stated it's because 
of these "fucking niggers".  

   I advised Luke to knock it off and that EMS was already enroute. Luke stated no, he had the 
right to free speech. I observed Luke walk to his residence. The construction crew's 
Superintendent approached me, shortly after Luke cleared the area. The Superintendent 
identified himself as Victor Seeley. I asked Victor who was involved in this incident. Victor 
stated pretty much the entire crew. Victor stated his entire crew was assaulted. I asked Victor 
what he observed. Victor stated he showed up after the fight was broken up. Victor stated he 
did not know who swung first. I advised Victor that I needed to talk with Det. Shupe and Ptl. K. 
Chandler to see what information they gathered. While I was talking with Det. Shupe, a 
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construction worker approached us. The construction worker identified himself as David Woods 
Sr. David Sr. stated he observed the incident. 

   I asked David Sr. if he observed a weapon at any point of the incident. David Sr. stated no. 
Daid Sr. stated that Kirk is his cousin, and Kirk wouldn't do that. I asked David Sr. if he was the 
construction worker that Kirk was talking to. David. Sr. stated yes. David Sr. stated they came 
outside and started to cuss. David Sr. said the one in the blue shirt was standing near the golf 
cart, and another one came outside with his girlfriend. David Sr. said the one that came out 
with his girlfrend started to yell at the truck driver. David Sr. stated to them that the construction 
crew can let them out anytime they want. I asked David Sr. who threw the first punch. David Sr. 
stated the guy in the red shorts. It should be noted that William was wearing red shorts, and 
Luke was wearing a blue shirt at the time of this incident. David Sr. stated that Kirk got hit first. 
Dave Sr. stated that Kirk punched back. I asked David Sr. who all was involved. David Sr. 
stated the two brothers (Luke and William), and the girl. I had Dave Sr. fill out a voluntary 
witness statement, and the statement matched with what was said in the interview. I asked 
David Sr. who on the construction crew was involved. David Sr. stated that David Woods Jr. 
observed the incident. I cleared the area to inteview David Jr.

   I asked David Jr. what he observed. David Jr. stated he was near a construction truck and 
observed a skinny one walking outside. David Jr. observed the skinny one moving a golf cart. 
David Jr. stated the skinny one say he was going to shoot a "mother fucker". David Jr. 
observed the skinny one point at the construction truck driver. David Jr. stated the skinny one 
said to move your "fucking" truck or he's going to shoot everybody. I asked David Jr. if the 
skinny one made the shooting comments first. David Jr. stated yes. David Jr. stated he 
observed the fat one walk outside. David Jr. stated he heard the fat one say that he has a 
shotgun, and is going to shoot everybody. David Jr. stated he heard the foreman ask the fat 
one if that was a threat. David Jr. stated heard the fat one say you're damn right it is. David Jr. 
observed the fat one walk back into the residence. 

   David Jr. stated one of them came back outside, and enter their vehicle. The subject told the 
crew to move the "damn" machine. David Jr. told the operator that the vehicle had enough 
room. David Jr. heard the vehicle revving up repeatedly. David Jr. stated the vehicle moved, 
and stopped northbound on Roxboro Rd. David Jr. stated the subject jumped out of the vehicle, 
and started to attack another person. David Jr. stated the old guy was punched in the face, and 
started to fight back. David Jr. stated that himself and other crew members tried to break up the 
fight. David Jr. stated the fat one grabbed a shovel, and started to swing at everyone with the 
shovel. David Jr. stated the skinny one was trying to fight everybody. I asked David Jr. if any of 
his crew hit anyone with the shovel. David Jr. stated no, and crew member dropped the shovel 
to help defuse the fight. I advised David Jr. Luke was involved in the incident, and asked if 
anyone hit Luke in the head with a shovel. David Jr. stated no, if Luke was hit with a shovel 
Luke would be bleeding all over. David Jr. stated he heard Luke talking on the phone with 
police, and Luke stated the construction crew was threatening him. David Jr. stated they were 
the one's threatening to go in their house and grab a shotgun. David Jr. stated that they had no 
problems with anyone, and those guys threw a fit. David Jr. stated one of them had to move a 
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golf cart, and ends up threatening to shoot the construction truck driver. I asked David Jr. if he 
saw any of the construction crew hit William and Luke. David Jr. stated no. After my interview 
with David Jr., Det. Shupe appraoched me.

   Det. Shupe advised me that Victor told him that a serious physical harm comment was said 
by William. Victor was told by William that he was going to grab his 20 gauge, and William said 
he was going to shoot all you "Motherfuckers". Det. Shupe advised me that we had enough 
arrest William for aggravated menacing. While Ptl. K. Chandler, Det. Shupe and I were 
gathering information it was learned that David Bohland was on his way to the scene. I 
observed David walk up to Det. Shupe and Ptl. K. Chandler and started yelling. I observed 
David turn toward the construction crew and started to walk in their direction. I observed Det. 
Shupe stop David. I observed William walk in front of Det. Shupe with his back towards Det. 
Shupe and William had his arms out wide. Det. Shupe tried to go around William, and William 
moved and pushed back. I observed Det. Shupe push William in the back to create space. It 
was at that point Det. Shupe and I arrested William for Aggravated Menacing and Obstruction 
of Offical Business. I handcuffed William and advised William that he was under arrest. I 
checked for proper spacing and double locked the handcuffs. I escorted William to patrol 
cruiser #816, and I placed William in the back seat. I advised William of his Miranda Rights, 
and William stated he didn't understand. I asked William what he didn't understand. William 
stated he just didn't understand.  

   I transported William to VPD for processing. Upon enroute to VPD, William stated the pepper 
spray was irritating him. Upon my arrival, Officers at VPD rendered aid to William. Lifecare was 
called to VPD to render aid for William. Lifecare cleared the area after rendering aid to William. 
Booking Room photos were captured/logged, photos were captured/logged on William's 
injuries, and fingerprints were completed. An aggravated menacing and obstruction charge 
were constructed, and served to William. Vermilion Municipal Court was open today, and 
William later bonded out at Vermilion Municipal Court. 

   It should be noted, that Victor advised Officers on scene that video footage was possibly 
captured on a construction crew members vehicle. Victor stated that he was going to send the 
footage to VPD for further investigation of the incident. Victor had to leave the incident to assist 
one of his crew memebers, and was not served a Victims Rights Packet. Victor stated that he'd 
come to VPD to be served his Victims Rights Packet on 4-23-2024. This incident was captured 
on my department-issued body-camera.

   Investigation ongoing.   
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Narratives Subject: Luke And Abigail's Statement

Type Date Time Author Approving Officer
Supplement 04/22/2025 CHANDLER, KINZIE NYKOLE1420

     While William Bohland was giving me his verbal statement of the incident, Luke Bohland 
would inject comments to his story. This is a summary of Luke's sequence of events.  Luke stated 
that Kirk Layberger walked toward him in the roadway with a gun. He stated that he then said to 
Kirk "put your shit away. I'm about to get my gun if they don't stop". Kirk then walked away and 
put his gun in the garage. He stated at that time, a construction truck was blocking William's 
vehicle. At this time during the interview, EMS arrived on scene. Luke stated that he was hit in 
the head 4 or 5 times with a shovel and he felt like he was going to pass out. The interview was 
then paused so that Luke could be checked out by EMS. I observed a red mark on the left side of 
Luke's forehead. Before I was able to complete the interview, Luke decided to be taken to Mercy 
Hospital to be evaluated. He was advised to come to VPD when discharged to provide a written 
statement and get photos taken of his possible injuries. 

     Later, I reviewed the 911 call and Luke states that there are 5 construction workers walking up 
to him and one has a shovel. He is also heard saying "I'm about to shoot them.  I feel threatened.  
They are coming on my property". He then states he saw a gun in someone's hand.

     I  spoke with William's girl friend, identified as Abigail Glass. Abigail stated that she did not 
observe much. She stated that she saw William exit his vehicle and heard Kirk running his mouth. 
She stated she then saw Luke on the ground and 4 or 5 men kicking him. She stated she saw a 
shovel get tossed into the yard, but did not see anyone get hit with it. Abigail stated she then 
retrieved pepper spray out of her bag and sprayed the group of males to break up the fight. VPD 
arrived on scene at that point. Abigail then got picked up, as she was already late for work. I 
dropped a Voluntary Witness Statement form off at her workplace and advised to return it to 
VPD.

All interviews were recorded on my body worn camera. 
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Narratives Subject: Use Of Force
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Supplement 04/22/2025 CHANDLER, KINZIE NYKOLE1439

     After EMS left the scene and all parties were mostly de-escalated, William's father (David 
Bohland) arrived on scene. David turned onto Roxboro Rd. from Berkley Rd., and parked his 
vehicle in the roadway right at the start of the construction zone. David then had to walk 
through the construction zone to make contact with us at 278 Roxboro. David appeared to be 
highly agitated from the moment he approached us. He met with myself, Det. Shupe, and 
William in the roadway in front of 278. William then pointed to a truck that was driving away and 
said that the male driving put his hands on him and he wanted to pursue charges, but we were 
letting him get away. David immediately said "I am going handle this my way then", he then 
turned around and began walking at a fast pace toward the construction site. Det. Shupe and I 
gave David verbal commands to turn around and stop walking toward the construction zone. 
Det. Shupe attempted to walk toward David, and William stepped in front of him with his back 
toward him and arms stretched out beside him, seemingly trying to block Det. Shupe from 
moving toward David. Det. Shupe then pushed William to move him out of the way.  David then 
walked back over to us and he and William began to shout at Det. Shupe. William and David 
were both extremely close to Det. Shupe, yelling in his face. Due to multiple combatants, their 
size, and the aggression being portrayed, I unholstered my department-issued Taser and held it 
at low ready, in preparation to be used if necessary. At that time, Ptl. Chrapczynski arrived and I 
holstered my Taser. David and William then backed up and made distance between themselves 
and officers. Due to statements from the construction crew, Ptl. Chrapczynski then placed 
William under arrest for Aggravated Menacing. William was transported to VPD and had his 
court appearance at 2PM.

     After William was transported, David moved his vehicle in front of his residence at 278 
Roxboro. He drove erratically and revved his engine multiple times while doing so. David moved 
all of the vehicles at his residence and parked them directly on the line to the roadway in an 
apparent attempt to obstruct the construction crew. David then stayed outside of his residence 
and continued to argue with officers, construction workers, and neighbors. Captain Graham and 
Det. Sgt. Holmes arrived on scene shortly after. At one point, David made the comment to Det. 
Shupe, "I hope you get your fucking ass beat coming out of your house one day.. you're a piece 
of shit". Captain Graham was then able to de-escalate David. All officers then cleared the scene.

This incident was recorded on my body worn camera.
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Narratives Subject: Interview With William Bohland

Type Date Time Author Approving Officer
Supplement 04/22/2025 CHRAPCZYNSKI, BENJAMIN A2051

   While I was processing William Bohland at VPD, I asked William to fill out a Voluntary Witness 
Statement. William stated that he couldn't write it, and asked me to write it out. Per William's 
permission, I wrote out it out. William stated that early this morning he was taking Abigail Glass 
(William's girlfriend) to work. William stated he walked down his driveway (278 Roxboro Road), 
and noticed Luke Bohland (William's brother) pushing their golf cart down the other side of the 
driveway. William stated that he heard Luke venting about the construction crew bloacking their 
driveway. William stated that he walked down the driveway and raised his voice. William stated 
they should "fucking" move their vehicle. William stated they couldn't block them in their 
driveway. William stated he walked to his vehicle that was across the street. William stated that 
he heard the construction crew say that they should have asked them to move their vehicle. 

   William stated his sun roof was down when he was driving away, and honked at the 
construction crew to move their vehicle. William stated that he stepped outside of his vehicle, 
and noticed Kirk Layberger standing behind his vehicle. William stated that he heard Kirk shout 
at him about Abigail. William stated that Kirk told him to take his "whore ass cunt" to work. 
William stated that he told Kirk that at least his girlfriend is not a welfare recipient. William stated 
that Kirk close-hand punched him in the face after the comment. William stated he then close-
fist punched Kirk repeatedly in Kirk's face and head. William stated it was a "haze" after that.

   William stated the last thing he remembered was being on the ground after a construction 
worker tackled him to the ground. William stated they both exchanged punches, and he saw the 
construction worker run away. William stated that's when he notcied VPD arrive on scene. This 
statement was captured on the booking room camera.      
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Narratives Subject: Interview With Steven Schaal

Type Date Time Author Approving Officer
Supplement 04/22/2025 CHRAPCZYNSKI, BENJAMIN A2122 REISING, DALE

   After I cleared from a call for service at approximately 3:51 PM near 278 Roxboro Rd., I asked a 
construction worker if Steven Schaal was in the area to complete a Voluntary Witness Statement. 
Det. Shupe advised me earlier Steven was involved in the incident, and advised he was going to 
complete a statement. I found Steven, and Steven stated he would complete a statement. The 
following is what's on Steven's statement. Steven stated that he observed loud noise and went 
to investigate. Steven stated he observed two guys fighting (later identified as Kirk Layberger 
and William Bohland). Steven ran over to break up the two guys fighting. Steven stated while he 
was breaking up the fight he fell, and broke three fingers when his hand hit the ground. Steven 
stated that he did not observe any firearms during the incident. I captured/logged photos of the 
injury.

   Steven stated he arrived near the fight with a shovel, and threw the shovel to the ground to 
stop the fight. Steve stated after the fighting, he noticed the heavier set guy pick the shovel up 
to strike someone with it. Steven stated he retreated back to his spot of work after he saw the 
shovel being swung. Steven stated that's when he saw me arrive on scene. I asked Steven if he 
could contact Victor Seeley, so I could talk with him. Steven contacted Victor via his cell phone. I 
told Victor that he's a victim of aggravated menacing, and advised him to come to VPD so I 
could issue him a Victims Rights Packet. Victor stated that he was not in the area, and could 
come in the morning on 04-23-2025.  I cleared the area shortly after. This incident was captured 
on my department-issued body-camera.   
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Narratives Subject: Supplemental Report

Type Date Time Author Approving Officer
Supplement 04/23/2025 HOLMES, SCOTT1020 HOLMES, SCOTT

     On 04/22/25 I was dispatched to the area of 278 Roxboro Rd. to assist Officers on the scene 
of a disturbance. Upon arrival I met with the Officers on scene and was given a brief summary of 
what had occurred. Capt. Graham and I then began speaking with David Bohland on scene. 
Bohland was highly agitated and verbally aggressive at the scene. Capt. Graham and I were 
eventually able to speak with Bohland and get him to calm down. During the course of this, I had 
to warn Bohland to choose his words carefully. Bohland had made the comment that he was 
going to have it out for Det. Shupe and that Det. Shupe was now a "target on his list". Bohland 
was warned for this statement and retracted what he had said and apologized because he 
understood that the statement could be interpreted as a threat. Bohland did eventually calm 
down and  we were able to clear the scene. Bohland asked me what William was being charged 
with and I advised him of the Aggravated Menacing charge. Bohland asked me what that charge 
was for and I advised that William had allegedly threatened to retrieve a 20 gauge shotgun from 
the house and start shooting people. Bohland then stated that William could not do that 
because William had sold that 20 gauge to a cousin a month ago. 

     I then met with Luke Bohland at the VPD at approximately 2:15 PM. Luke had been 
transported from Roxboro to Mercy Hospital for treatment due to injuries he sustained during 
the incident. Luke provided a written statement and the following is a summary of that 
statement. Luke stated that William Bohland (brother) had to leave in his vehicle to take his 
girlfriend (Abby Glass) to work. Luke stated that the construction vehicles for Digioia Suburban 
Excavating, which is the construction crew hired by the City of Vermilion to complete the lateral 
sewer pipe replacement project in the VOL neighborhood, were blocking the roadway and 
driveway. Luke stated that William and one of the construction workers then began verbally 
arguing and Luke called 911. Luke stated that Kirk Layberger, who lives across the street from 
the Bohlands, came out from his property across the street and had a rifle. Luke stated that Kirk 
Layberger pointed the rifle at William and that the VPD Dispatcher told Luke to go into the 
house. It should be noted that William Bohland did not report a rifle being involved in the 
incident with Layberger. 

     Luke stated that he went back outside and saw that William had stopped his vehicle, with 
Glass as a passenger, in front of Layberger's house because Layberger was yelling comments at 
William and Abby. Luke stated that William got out of his car to confront Layberger about the 
comments and that Layberger then punched William in the face. Luke stated that William and 
Layberger then began fighting and that some of the construction crew members then began 
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fighting with William as well. Luke stated that he then went to the aid of his brother and tried to 
push some of the construction crew away from the fight. Luke stated that three construction 
workers then tackled Luke to the ground. Luke stated that he was able to get one of the 
construction workers into a "choke hold" and that another worker came up behind him and hit 
him in the head 4-5 times with the flat section of a metal construction shovel. Luke stated that 
during the fight, Abby exited the vehicle and pulled out a can of pepper spray that she carries 
and began spraying pepper spray into the group. Luke stated that a construction truck #3 was 
parked on the road where the incident took place. I asked Luke where he had been struck with 
the shovel and he stated that top center area of his head. I asked Luke if he had observed the 
subject who had struck him with the shovel and he stated that he did not. Luke stated that the 
subject with the shovel was behind him and he could not see him. 

     I then began documenting and photographing all of the injuries that Luke stated he received 
during the incident. I observed that Luke had some swelling and discoloration to the right lower 
lip area. I observed that Luke had some redness and scratches to left side of the forehead / 
hairline / eyebrow areas. Luke indicated that he had a small "bump" on the top of his head 
where he aledged that he was struck with the shovel, but also stated that the bump was starting 
to go away. I then observed a red scrape type of abrasion to the left torso area. This abrasion is 
approximately 3" long. I observed two vertical scratches to the center of Luke's back near the 
spine area. I observed a small scratch to the right lower hip area. I also observed several 
superficial scratches and abrasions to both lower legs. I did not observe any injuries to the arms 
or hands. I took photographs of all of the injuries with and without a ruler for scale. 

     Luke provided me with the Mercy Hospital Emergency Room discharge paperwork which I 
scanned and attached to the report. I also provided Luke with a Marcy's Law Victim's Rights 
packet. 
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